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Protokół nr 39/XII/2020 
 

posiedzenia Komisji Finansów, Budżetu i Polityki Podatkowej 
Rady Miejskiej w Łodzi 

    z dnia 29 grudnia 2020 r.  
(posiedzenie on-line) 

 
 

I.  Obecność na posiedzeniu: 

członkowie Komisji Finansów, Budżetu i Polityki Podatkowej RM 
stan - 15 
obecnych – 13 

• radny p. Kamil Deptuła - nieobecny nieusprawiedliwiony 
• radny p. Rafał Reszpondek - nieobecny nieusprawiedliwiony 

 
Listy obecności radnych oraz gości stanowią załączniki nr 1 i nr 2 do protokołu. 

Zaproszenia dla radnych oraz gości stanowią załączniki nr 3 i nr 4  do protokołu. 
 
 
II. Proponowany porządek obrad: 

 
1. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia stawki tej opłaty dla 
nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia stawki opłaty za 
pojemnik lub worek przeznaczony do zbierania odpadów komunalnych  
– druk nr 319/2020. 

2. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  
 
 
III. Przebieg posiedzenia. 

Po stwierdzeniu kworum, na podstawie podpisów złożonych na liście obecności 
przewodniczący Komisji p. Władysław Skwarka otworzył posiedzenie.  
 
Przewodniczący Komisji  przypomniał, że porządek posiedzenia został przekazany radnym  
w zaproszeniach na posiedzenie. Zapytał, czy są jakieś uwagi do porządku obrad Komisji. 
 
W związku z brakiem uwag przewodniczący Komisji p. Władysław Skwarka poddał pod 
głosowanie zaproponowany porządek obrad. 
 
Komisja w głosowaniu: przy 8 głosach „za”, 2 głosach „przeciw”  
i 1 głosie „wstrzymuj ącym się” przyjęła zaproponowany porządek obrad.  
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Wobec powyższego przewodniczący Komisji p. Władysław Skwarka przeszedł  
do realizacji zaproponowanego porządku obrad. 
 
Na wstępie przewodniczący Komisji p. Władysław Skwarka zapytał, skąd niektórzy 
politycy mieli uzasadnienie RIO, którego nie ma UMŁ i czy to uzasadnienie jest prawdziwe 
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska powiedziała, że nie wie. 
Uzasadnienie nie wpłynęło do Wydziału. Dodała, że nie chce się odnosić się do tego, co było 
podawane w prasie czy w mediach.  
 
Przewodniczący Komisji p. Władysław Skwarka zapytał, czy Rada Miejska może 
procedować nową uchwałę, w momencie kiedy nieznane są losy starej uchwały. 
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska poinformowała, że RIO 
przysłała emaila, iż na posiedzeniu 18 grudnia uchwały zostały unieważnione. Dodała, że RIO 
ma 30 dni na podjęcie rozstrzygnięcia i to rozstrzygnięcie nastąpiło 18 grudnia. W tej chwili 
Wydział czeka tylko na uzasadnienie tego rozstrzygnięcia.   
 
Przewodniczący Komisji p. Władysław Skwarka zapytał, czy jest takie 
prawdopodobieństwo, żeby jakiś haker podpisał się jako RIO, ponieważ emaila może przysłać 
każdy.  
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska wyjaśniła, że pod 
przysłanym emailem podpisała się konkretna osoba. Prezes RIO wypowiadał się w tej sprawie 
w mediach.  
 
Przewodniczący Komisji p. Władysław Skwarka zapytał, czy uchwała była wcześniej 
uzgadniania z jakąś osobą z RIO. 
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska odpowiedziała, że uchwała 
była konsultowana z konkretną osobą z RIO, która zajmuje się odpadami. 
 
Przewodniczący Komisji p. Władysław Skwarka zapytał, czy odpowiedź była, iż jest 
wszystko w porządku. 
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska powiedziała, że uchwała 
została przygotowana zgodnie z wytycznymi osób, z którymi była wcześniej ona 
konsultowana. 
 
Przewodniczący Komisji p. Władysław Skwarka zapytał, czy w obrocie prawnym istnieje 
jakaś uchwała RIO, która daje możliwość uchwalenia nowej? 
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska powiedziała, że takie 
rozstrzygnięcie powoduje, iż ta uchwała nie jest w obrocie prawnym. 
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Przewodniczący Komisji p. Władysław Skwarka zapytał, czy przedmiotowy projekt 
uchwały może być dzisiaj procedowany? 
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska powiedziała, że według 
Biura Prawnego UMŁ może być procedowany.  
 
 
Ad. pkt. 1. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyboru metody 
ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia stawki tej opłaty 
dla nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia stawki opłaty za 
pojemnik lub worek przeznaczony do zbierania odpadów komunalnych  
– druk nr 319/2020. 
 
Projekt uchwały przedstawiła dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa 
Jasińska.  
 
Omówiony projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
 
Faza pytań.  
 
Przewodniczący Komisji p. Władysław Skwarka podkreślił, że do zadań przewodniczącego 
Komisji Finansów należy sprawdzenie, czy projekt uchwały jest tożsamy z tymi, które zostały 
już przyjęte, czy nie ma żadnych prawnych przeciwwskazań do jego procedowania. Dodał, że 
na wstępie pytał o to Panią dyrektor, ponieważ oficjalnie do UMŁ nie wpłynęły żadne 
dokumenty z Regionalnej Izby Obrachunkowej. Chciał jedynie ustalić prawną możliwość 
poddania przedmiotowego projektu uchwały pod głosowanie Rady Miejskiej oraz członków 
Komisji.  
 
Radny p. Sebastian Bulak poprosił o przypomnienie jakie są ogólne koszty i wydatki 
systemu odbierania odpadów komunalnych.  
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska odpowiedziała, że koszty 
wynoszą 249 mln 171 tys. 608 zł. Wydatki to jest coś, co jest wydawane w ciągu 12 miesięcy.  
 
Radny p. Sebastian Bulak zapytał, jakie są wydatki systemu? 
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska wyjaśniła, że ustawa  
o utrzymaniu czystości i porządku mówi o kosztach. Wydatki znajdują się w budżecie miasta.   
 
Skarbnik Miasta p. Krzysztof Mączkowski poinformował, że w budżecie wydatki znajdują 
się na stronie 88 w tabeli nr 9 i jest to kwota 246 mln 119 tys. 530 zł.  
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska uzupełniła, że ustawa  
o utrzymaniu czystości i porządku mówi o określeniu stawki opłat na podstawie kosztów 
systemu a nie wydatków. Wydatki to jest to, co znajduje się w budżecie miasta, a koszt to jest 
to, co się ustala do stawki opłat. 
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Radny p. Sebastian Bulak zapytał, ilu jest mieszkańców w Łodzi? 
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska odpowiedziała, że w tej 
chwili w Łodzi jest 612 tysięcy 857 mieszkańców. 
 
Radny p. Sebastian Bulak zapytał, jak to zostało wyliczone, skoro nie obowiązku 
meldunkowego. 
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska powiedziała, że nie wie ilu 
w Łodzi jest mieszkańców. Jest to liczba osób, które złożyły deklaracje i wnoszą opłatę za 
gospodarowanie odpadami.  
 
Radny p. Sebastian Bulak zwrócił uwagę, że pyta o liczbę mieszkańców w Łodzi, nie ile 
osób złożyło deklaracje.  
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska powiedziała, że na 
podstawie numeru PESEL w 2019 roku Łódź zamieszkiwało 625 tysięcy 932 osoby. 
 
Radny p. Sebastian Bulak wskazał, że wynika z tego, iż brakuje około 13 tysięcy. Zapytał, 
jaka to jest kwota, żeby system się bilansował? Dodał, że jeśli 13 tysięcy osób pomnożyć się 
o wzrost stawki o 10 zł to jest kwota 130 tys. zł. Czyli kwota 130 tys. zł to kwota potrzebna, 
żeby system się zbilansował. Jeśli 612 tysiącom podniesie się stawkę o 10 zł to ta kwota jest 
nieco wyższa. Radny zapytał, z czego wynika podwyżka o 10 zł, jak zostało to wyliczone, 
skąd wzięła się w uchwale liczba brakujących mieszkańców? 
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska odpowiedziała, że uchwała 
mówi o osobach zamieszkujących a nie zameldowanych. 
 
Radny p. Sebastian Bulak zapytał jak zostały wyliczone osoby zamieszkujące? 
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska odpowiedziała, że Wydział 
ustalając stawkę opłat, bierze pod uwagę osoby, które deklarują, składają oświadczenia ile  
w danej nieruchomości mieszka osób. Takich osób jest 612 tysięcy 857 osób.   
 
Radny p. Sebastian Bulak zapytał, ile osób jest wpisanych do rejestru wyborców? 
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska odpowiedziała, że nie wie.  
 
Radny p. Sebastian Bulak poprosił o tę informację. Zaznaczył, że ilość osób wpisanych do 
rejestru wyborców jest tożsama z liczbą osób zamieszkujących daną miejscowość.  
 
Przewodniczący Komisji p. Władysław Skwarka poinformował, że w ostatnich wyborach 
do Rady Miejskiej uprawnionych do głosowania było 600 tysięcy łodzian, nie licząc dzieci  
i młodzieży do lat 18.  
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Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska stwierdziła, że ostatnie 
wybory były latem, część osób wyjechała i głosowała gdzie indziej.  
 
 
Radny p. Sebastian Bulak powiedział, że jego interesują wybory do Parlamentu 
Europejskiego i prezydenckie.  
 
Przewodniczący Komisji p. Władysław Skwarka powiedział, że do Komisji Finansów 
wpłynęło pismo od przewodniczącego RO Olechów Janów, w którym przewodniczący RO 
wskazuje, iż w systemie brakuje około 82 tysięcy osób. Wylicza, że w Urzędzie Pracy  
w Łodzi zostało złożonych 57 tysięcy wniosków o zatrudnienie od obywateli Ukrainy,  
a w całym systemie jest 3 tysiące cudzoziemców. Stąd mieszkających na terenie Łodzi  
57 tysięcy Ukrainców nie ma w deklaracjach. Podkreślił, że tak samo brakuje osób, które 
mieszkają w Łodzi, a nie składają deklaracji. Ustawa nie daje tutaj żadnej możliwości 
weryfikacji. Nadmienił, że rozmawiał z Wiceprezydent Miasta p. Małgorzatą Moskwą 
Wodnicką, żeby sprawdzić w Urzędach Skarbowych ilość umów najmu mieszkań dla osób 
pochodzących z Ukrainy. Wskazał, że sam zna czteroosobową rodzinę, która nie składa 
deklaracji śmieciowej. Podkreślił, że przewodniczący RO Olechów Janów ma rację, że 
uczciwi mieszkańcy będą płacili za nieuczciwych. System, który został przyjęty na Wiejskiej 
nie daje żadnej możliwości sprawdzenia, ile osób zamieszkuje w danym mieszkaniu. 
Podobnie jest z deklaracjami do osób wynajmujących mieszkania. Często w wynajmowanym 
mieszkaniu mieszka cztery lub więcej osób. Zaznaczył, że Wydział może jedynie posiłkować 
się tylko tymi mieszkańcami, którzy składają uczciwie deklarację. Jeśli podzieli się kwotę  
290 mln zł na 612 tysięcy osób to wychodzi 34 zł.  
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska poinformowała, że według 
GUS w Łodzi w 2019 roku mieszkało 679 tys. 941 osób. 
 
Radny p. Sebastian Bulak powiedział, że z jego wyliczeń wynika, iż brakuje około 3 mln zł. 
Taka jest różnica pomiędzy kosztami a poniesionymi wydatkami.  
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska powiedziała, że umowy  
z firmami odbierającymi odpady są z opóźnieniem 2 miesięcznym, jeśli chodzi o płatność. 
Najpierw muszą przyjść protokoły, które trzeba zatwierdzić, muszą przyjść sprawozdania,  
w których firmy wykazują, w których nieruchomościach nie była prowadzona selektywna 
zbiórka. Następnie na podstawie tych dokumentów zostaje wystawiona faktura, która jest 
płacona dużo później. Podkreśliła, że na koszty składa się całe 12 miesięcy i tak należy ustalić 
stawkę.  Natomiast wydatek jest tylko za 10 miesięcy nowej stawki i 2 miesiące starej stawki.  
 
Radny p. Sebastian Bulak zwrócił uwagę, że to też jest 12 miesięcy.   
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska wyjaśniła, że różnica 
między jedną stawką a drugą wynosi około 3 mln zł. Dodała, że przy 24 zł i rozstrzygniętych 
przetargach na zagospodarowanie odpadów stawka powinna być podniesiona, ale ze względu 
na pandemię nie została podniesiona. Z budżetu Miasta dołożono do systemu ponad  
50 mln zł.  
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Radny p. Bartłomiej Dyba Bojarski zapytał, czy Wydział na podstawie posiadanych danych 
próbował ustalić np. dane meldunkowe, czy wszyscy ci, którzy są zameldowani w Łodzi 
złożyli deklarację śmieciową.  
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska odpowiedziała, że Wydział 
próbował to zrobić, ale niestety nic z tego nie wyszło. Mieszkańcy składają oświadczenia  
i tam deklarują liczbę osób.  
 
Radny p. Bartłomiej Dyba Bojarski zapytał, czy nie można by do tego wykorzystać spisu 
wyborców. 
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska zaznaczyła, że w spisie 
wyborców znajdują się tylko osoby dorosłe. 
 
Radny p. Bartłomiej Dyba Bojarski powiedział, że chodzi o to, żeby nałożyć jedno na 
drugie i zobaczyć, kto się nie zadeklarował.  
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska powiedziała,  
że zadeklarowała się duża większość. 
 
Dyrektor Wydziału Finansowego p. Michał Łyczek wyjaśnił, że w dużej mierze problem 
polega na tym, iż w deklaracjach, które składają właściciele nieruchomości, a zwłaszcza tych 
wielolokalowych tam nie ma podanych nazwisk. Nie wiadomo co się kryje albo jakie osoby 
kryją się pod konkretna liczbą. Przepisy RODO zabraniają zbierania danych  
z poszczególnych lokali. Dodał, że z przyjezdnymi z Ukrainy może być dodatkowy problem, 
że jeśli oni są w jakiś hotelach robotniczych czy w innych podobnych obiektach, to są to 
obiekty, które nie są uznawane za zamieszkałe. W związku z tym znajdują się poza systemem. 
Dyrektor podkreślił, że szkoda, iż nie ma takiej bazy referencyjnej, którą można byłoby  
w sposób wiarygodny nałożyć na system informatyczny dostępny w UMŁ, jeśli chodzi  
o deklaracje, żeby zrobić taką weryfikację, żeby dokonać porównania. Dodał, że Wydział 
Finansowy wszczyna postępowania, ale to wszystko jest w rygorach przepisów ordynacji 
podatkowej, gdzie wszystko jest mocno sformalizowane i musi być udokumentowane. Trwa 
to bardzo długo i nie zawsze przynosi oczekiwane efekty. Stąd duże miasta odchodzą od 
metody bazującej na liczbie osób.  
 
Radny p. Bartłomiej Dyba Bojarski zapytał, w którym z miast, w którym jest jeszcze 
stawka liczona za osobę jest tak drogo jak w Łodzi.  
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska powiedziała, że od  
1 stycznia wszystkie miasta podnoszą stawki.  
 
Radny p. Bartłomiej Dyba Bojarski zapytał, czy w którymś z miast jest stawka 34 zł od 
osoby? 
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Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska poinformowała, że na 
pewno wyższa stawka jest w Krakowie, we Wrocławiu. 
 
Radny p. Bartłomiej Dyba Bojarski poprosił o sprawdzenie.  
 
Radna p. Marta Grzeszczyk zapytała, czy nie ma obawy, że po podwyższeniu opłaty,  
ta szara strefa będzie powiększała i coraz większa liczba osób nie będzie deklarowała się  
w systemie, co będzie prowadziło do tego, iż coraz częściej trzeba będzie się spotykać  
i Miasto będzie wprowadzało coraz wyższe podwyżki, żeby ten system się bilansował.  
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska podkreśliła, że są takie 
obawy, dlatego była propozycja wprowadzenia opłaty od metra sześciennego zużytej wody. 
Przy takim rozliczaniu dużo mniejsza ilość osób uciekłaby z systemu, bo wodę zużywa każdy 
bez względu na to, czy jest zameldowany, zamieszkuje, czy przebywa czasowo na terenie 
miasta. Dodała, że Miasto jest w trakcie rozpisania przetargu na zagospodarowanie odpadów. 
W dniu 19 stycznia nastąpi otwarcie ofert. Do kwoty 249 mln 171 tys. 608 zł była brana 
wartość szacunkowa zagospodarowania. Jeśli się okaże, że kwoty w przetargach będą wyższe, 
to okaże się co dalej. Pani dyrektor nadmieniła, że ilość odpadów również wzrosła, ma na to 
wpływ panująca pandemia. Przypomniała, że w drugiej połowie 2021 roku odbędą się nowe 
przetargi na odbieranie odpadów i nie wiadomo jak tutaj będą się kształtować ceny.    
 
Radna p. Marta Grzeszczyk zapytała, czy miejska spółka komunalna nie jest w stanie 
obsłużyć odpadów z całego miasta? 
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska stwierdziła, że nie jest  
w stanie. MPO odbiera dwa rejony i tutaj cena jest mniej więcej ustalona i w ogóle nie będzie 
wzrostu ceny. Dodała, że nie wiadomo jak będzie na Bałutach, Śródmieściu i Widzewie. 
 
Radna p. Marta Grzeszczyk zwróciła uwagę, że gdyby w przetargach pozostałe firmy 
zaproponowały kilkudziesięcioprocentowe podwyżki w stosunku do tego, co może MPO to 
będzie to dość niebezpieczne.  
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska powiedziała, że spółka ma 
w tej chwili cenę adekwatną, do takich jakie są w całej Polsce. Dodała, że Śródmieście raczej 
będzie miała podobną stawkę jak Polesie i Górna. Natomiast, jeśli chodzi o Bałuty i Widzew 
tutaj jest zupełnie inna sytuacja. Do tej pory w tych dwóch dzielnicach były bardzo niskie 
stawki, więc raczej ten, kto wygra przetarg nie da stawki mniejszej albo podobnej do tej co 
jest obecnie, ponieważ w tym momencie jest ona nie realna.  
 
Radna p. Marta Grzeszczyk zapytała, czy ta stawka jest mniejsza od tej, za którą MPO 
odbiera śmieci w innych dzielnicach.  
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska powiedziała, że jest 
mniejsza.  
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Radna p. Marta Grzeszczyk zapytała, czy Wydział ma w zanadrzu jakieś rozwiązanie tej 
sytuacji.  
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska wyjaśniła, że w systemie 
brakuje bardzo dużo osób. Na tę chwilę zadeklarowało się 612 857 mieszkańców. 
Przypomniała, że w zeszłym roku również była podwyżka z 13 zł na 24 zł. Wtedy z systemu 
odeszło prawie 20 tysięcy osób.  
 
Przewodniczący Komisji p. Władysław Skwarka zwrócił uwagę, że GUS podaje, że  
w Łodzi w 2019 roku było około 670 tysięcy mieszkańców plus 60 tysięcy zadeklarowanych 
pracowników z Ukrainy, którzy znajdują się w systemie Urzędu Pracy. Z tego bardzo dużo 
osób mieszka za granicą. Zaznaczył, że w systemie zadeklarowanych jest 612 tysięcy osób, 
czyli brakuje ponad 100 tysięcy osób, które produkują śmieci. Wskazał, że sam próbuje 
znaleźć rozwiązanie tej sytuacji, próbuje znaleźć metodę, jak zwiększyć ilość osób, które 
złożą deklarację. Bardzo przydatne byłyby dane z Urzędu Skarbowego, gdzie rejestrowanych 
jest przynajmniej 80 % umów najmu lokali. W ten sposób można byłoby wyłapać sporą grupę 
osób.   
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska dodała, że są specjalnie 
budowane nieruchomości na wynajem i tam mieszkają nie tylko Ukraińcy ale również 
studenci.  
 
Przewodniczący Komisji p. Władysław Skwarka wskazał, że trzeba znaleźć sposób na 
znalezienie tych osób, który nie jest sprzeczny z obowiązującym prawem. Być może warto 
byłoby się zastanowić nad tym, czy nie zrobić jakiejś legislacji, stworzyć pewnego rodzaju 
narzędzia dla wszystkich samorządów w całej Polsce, które dałoby możliwość ustalenia osób 
zamieszkujących, a które powinny płacić za śmieci.   
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska poinformowała, że trwają 
takie prace. Przy Ministrze Klimatu został powołany zespół, który ma za zadanie 
wprowadzenie kilku zmian, a w zasadzie napisania nowej ustawy o utrzymaniu czystości  
i porządku z zastrzeżeniami. Ministerstwo zwróciło uwagę, że jest bardzo dużo dzikich 
wysypisk, gdzie są wyrzucane wszelkie odpady niebezpieczne. A utylizacja takich odpadów 
jest bardzo kosztowna. Dodała, że w tym zespole znajdą się również przedstawiciele Unii 
Metropolii Polskiej.  
 
Radna p. Marta Grzeszczyk wyraziła obawę, że jeśli przy ostatniej podwyżce zniknęło  
z systemu 20 tysięcy deklaracji, to teraz w tym bardzo trudnym okresie ta liczba będzie się 
powiększała, ta szara strefa jeszcze bardziej się rozszerzy, tym samym koszty będą musiały 
być podnoszone, co będzie oznaczać kolejną podwyżkę. Podkreśliła, że uczciwi łodzianie 
zapłacą za nieuczciwych. Wskazała, że istnieje jakaś granica przyjmowania podwyżek, które 
Miasto może w takiej sytuacji proponować.  
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska wyjaśniła, że o tym mówi  
2 % przeciętnego miesięcznego dochodu rozporządzanego. Stawka nie może przekroczyć 
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kwoty 36,38 zł. Dodał, że w przypadku domków jednorodzinnych te brakujące deklaracje to 
osoby, które się wymeldowały.  
 
Radna p. Marta Grzeszczyk zwróciła uwagę, że dla czteroosobowej rodziny podwyżka 
opłaty na 34 zł oznacza podwyżkę prawie 480 zł w skali roku. Radna zapytała, co się stanie za 
pół roku, gdy system nadal nie będzie się bilansował, będzie kolejna podwyżka na 36 zł.  
W opinii radnej wtedy jeszcze więcej osób może zniknąć z systemu.  
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska powiedziała, że wyjściem 
jest tutaj zmiana metody naliczania opłaty. Dodała, że Wydział postara się coś zdziałać w tej 
kwestii. W tej chwili z powodu braków środków w budżecie trzeba wprowadzić metodę 
naliczania od osoby.  
 
Radna p. Marta Grzeszczyk zapytała, czy to jest temat przejściowy i Wydział będzie wracać 
do naliczania stawki od zużycia wody? 
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska powiedziała, że nadal nie 
wiadomo, co w uzasadnieniu napisała RIO. Jak przyjdzie to uzasadnienie, wtedy będzie 
wiadomo, czy można iść w tę stronę czy też nie. Dzisiaj proponujemy wprowadzenie nowej 
stawki za osobę, która była od samego początku. Podkreśliła, że na pewno każdy zdaje sobie 
sprawę z tego, iż każde zmniejszenie ilości mieszkańców Łodzi i zwiększenie kosztów 
spowoduje, że stawka będzie wyższa.  
 
Radna p. Marta Grzeszczyk podkreśliła, że bardzo się o to martwi, iż obciążenia 
mieszkańców w przyszłym roku będą wyższe.  
 
Radny p. Radosław Marzec zapytał, do kiedy są obecne umowy na zagospodarowanie 
odpadów. 
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska odpowiedziała, że umowy 
są do końca czerwca 2021 roku.  
 
Radny p. Radosław Marzec zapytał, czy jest rozważane rozszerzenie działalności MPO? 
Chodzi o to, czy Spółka powiększy swój obszar działania poza dwie strefy? 
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska powiedziała, że Spółka na 
pewno będzie powiększała obszar zagospodarowania. MPO przygotowuje koncepcję 
rozszerzenia istniejącej instalacji na nowoczesną instalację do sortowania odpadów, ponieważ 
do Spółki wpływają wszystkie surowce wtórne z całego Miasta oraz rozszerzenie jej  
o instalację komunalną czyli tzw. RIPOK. Spółka będzie posiadała linię do odpadów 
zmieszanych oraz komorę fermentacyjną albo kompostownię. Będzie przyjmowała do siebie 
około 120 tysięcy ton odpadów resztkowych.  
 
Radny p. Radosław Marzec zapytał, czy Miasto nie powinna rozważyć takiej sytuacji, żeby 
miejska spółka komunalna również wzięła udział w przetargu na większą liczbę stref. 
Podkreślił, że to zapewniło Miastu gwarancję ceny.  
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Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska powiedziała, że Miasto 
będzie do tego dążyć. Dodała, że Spółka ma do wymiany prawie cały tabor samochodowy. 
Nadmieniła, że Spółka MPO zgodnie z ustawą Prawo zamówień publicznych nie bierze 
udziału w przetargach, ma to powierzone tzw. in housem. Na razie obsługuje dwa rejony, ale 
są plany, żeby te dwa rejony miały nowoczesny sprzęt i żeby koszty odbioru na tych dwóch 
dzielnicach były jeszcze niższe. Podkreśliła, że MPO planuje wymienić tabor samochodowy 
na samochody gazowe. Jest plan, żeby stało się to do końca 2021 roku. Na tę chwilę  
w modelu finansowym, który prawdopodobnie zostanie przedstawiony Radzie Miejskiej  
w lutym tego roku, mają nastąpić zmiany, jeśli chodzi o czas powierzenia. Będzie propozycja, 
żeby czas powierzenia wydłużyć na długi okres czasu, tak żeby Spółka mogła się doposażyć  
i dorównać wszystkim zachodnim firmom.  
 
Radny p. Radosław Marzec zapytał, dlaczego takie decyzje zostały podjęte dopiero teraz, 
tak późno? Dodał, że pierwsze rozmowy na ten temat pojawiły się już w listopadzie  
2019 roku na połączonej Komisji Finansów i Komisji Rozwoju. Przypomniał, że już wtedy 
pracownicy MPO sugerowali i przedstawiali dokumenty, że inwestycji w sortownię nie było 
od 2012 roku i stad takie zaniedbania.   
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska powiedziała, że Spółka 
miała powierzone swoje zadania od połowy 2018 roku na 3 lata czyli do połowy 2021 roku. 
W związku z tym na jednej z kolejnych sesji Rady Miejskiej będzie propozycja przedłużenia 
powierzenia na ponad 20 lat. Pani dyrektor wspomniała, że do tej pory nie widziano, jakie 
samochody będą kupowane. Miało to związek z ciągle zmieniającą się ustawą  
o elektromobilności. Jednak w końcu bez względu na to kiedy ta ustawa wejdzie w życie, 
podjęto decyzję o zakupie nowych samochodów. Samochody są zamówione i się produkują.  
 
Radny p. Radosław Marzec zapytał, ile będzie tych samochodów?   
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska odpowiedziała, że 17.  
 
Radny p. Radosław Marzec zapytał, ile do tej pory było samochodów w MPO? 
 
Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska odpowiedziała, że na jeden 
sektor przypadało minimum 15 samochodów. Dodała, że jeśli przez pół roku te 17 pojazdów 
zda egzamin zostaną zakupione kolejne.  
 
Radny p. Radosław Marzec zapytał, ile samochodów powinno zostać zakupionych dla całej 
Łodzi, jeśli całe powierzenie przejęłoby MPO? Poprosił o taką informację na sesji RM. 
 
Faza dyskusji. 
 
Przewodniczący Komisji p. Władysław Skwarka podziękował przewodniczącemu RO 
Olechów Janów za ciekawe spostrzeżenia i trafne wypowiedzi na temat przedmiotowego 
projektu uchwały. Dodał, że wcześniej na Komisji padały opinie, iż uczciwi Łodzianie nie 
mogą odpowiadać za nieuczciwych i trzeba znaleźć metodę, żeby znaleźć tych nieuczciwych. 
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Radny p. Radosław Marzec wygłosił stanowisko klubowe. Podkreślił, że radni Prawa  
i Sprawiedliwości będą głosować przeciw kolejnej podwyżce opłat za wywóz śmieci. 
Podwyżki śmieci dokonywane są co roku, teraz proponowana jest ponad 40 % zwyżka cen,  
w ubiegłym roku było to ponad 50 %. Radni PiS nie wyrażają na to zgody, widzą brak 
racjonalnej polityki odpadami w Łodzi, w Mieście funkcjonuje Spółka, która powinna 
zajmować się odbiorem śmieci, a zajmuje się tym tylko na terenie dwóch dzielnic. Ponadto od 
2012 roku brak jest inwestycji związanych z sortownią. W opinii radnych PiS nie można 
przerzucać na mieszkańców Łodzi złego zarządzania odpadami. Stąd radni PiS będą głosować 
przeciw tej uchwale.      
 
W związku z brakiem pytań oraz głosów w dyskusji przewodniczący Komisji  
p. Władysław Skwarka poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Komisja w głosowaniu: 8 głosami „za”, 5 głosami „przeciw”  i brakiem głosów 
„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały opisany  
w druku nr 319/2020. 
 
 
Ad. pkt. 2. Sprawy różne i wniesione wnioski. 
 
Przewodniczący Komisji p. Władysław Skwarka przypomniał, że w dyspozycji Komisji 
znajduje się wykonanie budżetu za 11 miesięcy 2020 roku. Ponadto do Komisji zostały 
przekazane uchwały RIO w sprawie opinii dotyczącej projektu uchwały budżetowej Miasta 
Łodzi na 2021 rok i o Wieloletniej Prognozie Finansowej oraz możliwości sfinansowania 
planowanego deficytu budżetu miasta Łodzi. 
 
Przewodniczący Komisji  przekazał życzenia z okazji zbliżającego się Nowego Roku 2021.  
 
Innych spraw różnych i wolnych wniosków nie zgłoszono.  
 
 
Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad przewodniczący Komisji p. Władysław Skwarka 
zamknął posiedzenie Komisji.  
 
 
 
 
Protokół sporządziła:        
Aneta Michalak                    
Sekretarz Komisji                     


